
Dansk Sportsdykker Forbund  

 

      17. april 2023
   
 

REFERAT 

REPRÆSENTANTSKABSMØDE 2023 
Søndag 16. april 2023 kl. 10.00, Brøndby 

 

 

1. Valg af dirigent  

Allan Sørensen (Formand for Ribe Dykkerklub) indstillet af bestyrelsen. Valgt.  

Dirigenten konstaterede at repræsentantskabsmødet vurderes lovligt ift. forbundets vedtægter. 

 

2. Forbundsformanden aflægger bestyrelsens beretning v/Formand Jesper Risløv  

Beretningen er udsendt på mail og på hjemmesiden. 

Undervejs i beretningen blev Anette Knudsen takket med gave for det store arbejde i sekretariatet 

gennem årene. 

 

Formandens beretning blev godkendt 

 

Udvalgenes beretninger 

Teknisk udvalg:  

Formand for Teknisk Udvalg kommer med en opråb om hjælp til frivilligt arbejde i Teknisk Udvalg. 

Derudover gives et 4-stjernet sportsdykkercertifikat til Jesper Risløv for sit arbejde i DSF. 

 

Arkæologi: 

Peter Laigaard (formand for nystartet arkæologisk udvalg). 

Peter fortalte om rammerne og grunden til udvalget er genopstået. Udvalget er stadig ved at finde 

fodfæste, men der er mange spændende ting på tegnebrættet bl.a. i form af ungdomstiltag og 

samarbejde med museer – i særligt det jyske. 

 

Biolog:  

Maria(Biologisk Udvalg) – Udvalget har gang i mange spændende ting og der afvikles mange kur-

ser. Dog en bøn for udbredelse af invitationer i klubberne når de udsendes samt at man tilmelder 

sig. Der aflyses flere kurser end man ønsker.  



  

Det er også muligt for klubberne at tage fat i udvalget mhp. særlige ønsker, foredrag, oplæg m.v. 

Udvalget kan kontaktes via vores udviklingskonsulent kehling@sportsdykning.dk. 

 

SPØRGSMÅL TIL UDVALGENES BERETNINGER: 

Flemming Holm (CMAS TC) Spørger ind til DSF’s deltagelse i CMAS Scientific Committee.  

Svar: Vi har haft fokus på udvikling af udvalgene nationalt, men skal have det internationale 

aspekt med. 

 

Repræsentantskabets møde blev indstillet midlertidig og forbundets æresnål tildeles Klaus Hamkens. 

 

3. Revideret regnskab fremlægges v/Økonomiansvarlig Jens Næsted  

Regnskabet er udsendt til klubberne. 

Jens gennemgik resultatet for året 2022. 

Regnskabet vedtaget. 

 

4. Budget fremlægges v/Økonomiansvarlig Jens Næsted  

Budgetforslag er udsendt til klubberne 

Jens gennemgik budgettet for 2023 og delvist 2024. 

 

SPØRGSMÅL TIL BUDGET: 

Spørgsmål om UV-Rugby 

Der bliver spurgt til prisen på UV-Rugby Udvalget. 

Jesper Risløv svarer at holdenes størrelse og antal hold giver store udgifter 

Kim (Formand UV-Rugby) Svarer at der blev flyttet et mesterskab fra 2021 til 2022 ligesom der i 

2023 afholdes VM i Canada, hvor atleterne bl.a. har en egenbetaling på 10.000 kr. til VM på trods 

af ca. 70.000 kr. i støtte udefra. 

 

Spørgsmål til konsulentudgifterne 

Jesper Risløv svarer at det er betaling for faglig ledelse og kontorplads mm. for vores udviklings-

konsulent. 

 

Spørgsmål til medlemsudgifter, sekretariat og personaleudgifter 

Jesper Risløv svare at vi sparer økonomi på revision og kontorudgifter, men stadig har udgifter til 

IKC’s varetagelse af administrative opgaver, som vores ”eget” sekretariat tidligere har varetaget. 

 

Spørgsmål til forholdet mellem budgetterne for udvalgene og medlemmernes aktiviteter 

Forbundet dækker mange aktiviteter og mange medlemmer dyrker flere forskellige aktiviteter un-

der forbundets paraply. Det er derfor ikke muligt at opgøre hvor mange medlemmer der får gavn 



  

af budgettet for hvert enkelt udvalg. 

 

Budgettet for 2023 er godkendt 

 

Pause kl 11.17 til 11.27 

 

5. Valg af revisorer  

Revisor der benyttes af IKC som del af vores aftale.  

Jesper Risløv orienterer om den nye aftale med DIF.  EY (Valgt af DIF) er valgt som revisor. 

 

6. Anmeldte sager  

6.1 Forslag fra Dykkerklubben Poseidon, Als om dybdegrænser 

Dykkerklubben Poseidon motiverer for sine forslag. Forslaget indeholder to forslag.  

 

Søren Lund (Teknisk Udvalg) fortæller at der er flere tekniske uddannelser til rådighed der gør 

dykning dybere end 40 meter muligt og foregår på andre gasser end luft. Samme holdning har fle-

re andre organisationer. I CMAS findes et dybdespeciale som kan implementeres i DK.  

 

Havbasserne støtter forslaget og mener at ændring af dybdegrænser bør komme forbi repræsen-

tantskabet før de ændres af bestyrelse/TU. 

TU fortæller at ændringen kom fra CMAS. 

Jesper Risløv fortæller at repræsentantskabet for ca. 15 år siden har besluttet at DSF følger CMAS 

standarder og at Teknisk Udvalg implementerer de uddannelser. 

 

Flemming Holm (CMAS TC) mener at det allerede er inddækket i CMAS standard og at TU blot skal 

implementere hele standarden. 

 

Poseidon ændrer deres forslag til at hedde:  

Det pålægges DSF/TU at implementere CMAS standard for P2 og P3 uddannelserne. 

 

Forslaget stemt for 

De gamle standarder gælder indtil de nye er implementeret (P2 = 40 m, P3=56). 

 

6.2 Ændring af §18 og §36 i forbundets vedtægter, Bestyrelsen  

Jesper Risløv motiverer forslaget 

 

Forslag stemt for 



  

 

 

7. Valg til Appeludvalget  

7.1 Allan Sørensen  

Genvalgt 

7.2 Carl-Aage Arnoldus  

Genvalgt 

7.3 Susanne Petersen  

Genvalgt 

 

8. Valg til bestyrelsen  

8.1. Næstformand for 2 år Carl E. Tronhjem  

Genvalgt 

8.2. Økonomiansvarlig for 2 år Jens Næsted  

Genvalgt 

8.3. Bestyrelsesmedlem 2 for 2 år Peter Dreier  

Genvalgt 

8.4 Bestyrelsesmedlem 4 for 2 år Jesper Andersen  

Genvalgt 

8.5. Suppleant for 1 år  

Lukas Byca  Genvalgt 

8.6. Suppleant for 1 år  

Tobias Pinndal (Herlev Dykkerklub Jernlungerne) Valgt 

 

9. Eventuelt  

 

• Klaus(Neptun) opfordring om at dele hinandens events på sociale medier således at forbundets 

events kommer ud til flest muligt. 

 

• Ros fra Dykanden til medlemssystemet, men spørgsmål til hvor man skal henvende sig ved 

spørgsmål angående medlemssystem. 

Nicolai Kehling (udviklingskonsulent) svarer at der kommer en ny opdatering snart og at henven-

delser skal ske til ham. 

 

• Kalundborg – Hvorfor modtager vi ikke sportsdykkeren 

Nicolai Kehling – Det sendes ud pr mail. Mailadresserne eksporteres via Tailor, så opfordring til at 

man opdaterer sin medlemsoplysninger, holder sin mail ajour og tjekker sit spamfilter. 

 



  

• Hvorfor det hedder Tailor? Hvad med gamle standarder (Mixer/blender)? Også ros til brugerven-

ligheden. 

Nicolai Kehling svarer at man skal henvende sig til ham med udfordringer man møder med Tailor. 

Navnet kommer fra det firma der har udviklet appen. 

 

• Allerød – Mere synlighed ift arrangementer fra udvalgene og referater fra bestyrelsesmødet. 

Kommentar fra Nicolai Kehling: Det er man bevidst om og arbejder proaktivt med at forbedre. 

 

• Opfordring til at DSF har en mere tydelig rolle ift. lobbyisme for beskyttelse af Køge Bugt (og hav-

miljøet generelt). 

 

• Opfordring til at dele uddannelser blandt klubber når klubber mangler instruktører. 

Brug også udviklingskonsulenten og sportsdykkeren til synliggørelse af behov og mulighederne i 

klubberne. 

Medlemsysstemet kan også benyttes til at oprette kurser, som kan tilgås af medlemmer fra andre 

klubber 

 

• Jesper Risløv beder klubberne om at række ud til forbundet hvis klubberne mener at der er at be-

hov for forbundets tilstedeværelse. Enten til at hjælpe klubberne, havmiljøet mv. 

 

 

Repræsentantskabsmødet blev afsluttet kl. 12.48 

 

Dansk Sportsdykker Forbund  

 

På vegne af bestyrelsen Jesper Risløv - Formand 

 

    


